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فوتبال نگاه

 تراژدی اسکوبار تکرار می شود؟
بازیکن خط  � جــورج ماســکوئرا،  ســحر طلوعی: 

دفاع تیم دســته دومی یانروس کلمبیــا می گوید او و 
هم تیمی هایش بعد از شکست مقابل یونیون ماگدالنا 
از ســوی برخی هواداران به مرگ تهدید شــده اند. در 
ویدئوی ۳۰ ثانیه ای که در شــبکه های مجازی منتشر 
شده، جورج ماسکوئرا خطاب به رئیس جمهور کلمبیا 
می گوید: «ما از ترس جانمان در خانه مخفی شده ایم. 
من و هم تیمی هایم می ترســیم از خانه بیرون برویم، 
مبادا در خیابان اتفاقی برایمان بیفتد و کشــته شویم». 
در پی انتشــار این فایل ویدئویی، باشــگاه یانروس در 
بیانیه ای ارسال پیام تهدیدآمیز را برای برخی بازیکنان 
این باشــگاه تأیید کرده و مقامات پلیــس را در جریان 
قرار داده و از یک شــرکت حقوقی خواسته این ماجرا 
را دنبال کند. پیروزی یونیون ماگدالنا بر یانروس باعث 
صعود آنها به لیگ برتر کلمبیا شــده اســت. با توجه 
به اینکــه تیم یانروس تا دقیقــه ۸۱ بازی یک بر صفر 
برنــده و در شــش دقیقــه وقت های اضافــی دو گل 
دریافت کرده و در نهایت بازی را واگذار کرده، شــائبه 
تبانی هم نسبت به این بازی پیش آمده است. مقامات 
قضائی ورزشی درحال حاضر مشغول بررسی این اتهام 
هستند. براســاس تصاویر بازی ادعا شده خط دفاعی 
تیم یانــروس و خاصه جورج ماســکوئرا روی دو گل 
دریافتی واکنش مناسبی نداشته و تا حدودی بی تفاوت 
عمل کرده اســت.  علاوه بر ارســال پیام هــای تهدید، 
موضوعــی که باعث اوج گرفتن حساســیت این اتفاق 
شــده، موضع گیری رئیس جمهور کلمبیا، آقای ایوان 
داک بعد از پایان بازی اســت. او در توییتی بســیار تند 
و گزنده نوشته: «آنچه در این بازی رخ داد، شرمساری 
ملی است. ورزش نیازمند صداقت، شفافیت و اخلاق 
است». پرونده رویارویی این دو تیم باعث شده خاطره 
تلخ آندرس اســکوبار، مدافع تیم ملی کلمبیا در جام 
جهانی ۱۹۹۴ آمریکا زنده شــود. تیم ملی کلمبیا بازی 
مقابل تیم ملی آمریکا را با نتیجه ۲ بر یک واگذار کرد و 
از جام جهانی حذف شد. اسکوبار در خط دفاعی تیم 
ملی کلمبیا گل به خودی زد و زمینه ساز شکست تیمش 
شــد. او چندی بعد در زادگاهش در مادلین کلمبیا به 
ضرب گلوله کشــته شد. تراژدی اســکوبار این بار برای 
ماســکوئرا و هم تیمی هایش تکرار می شود؟ در بیانیه 
باشــگاه یانروس آمده: «جهان ورزش و فوتبال کلمبیا 
فراموش نمی  کنند حادثه تلخی که برای اسکوبار رخ 
داد چگونه بر زندگی دیگر بازیکنان دهه ۹۰ این کشور 
تأثیر گذاشــت. ما به آرامش نیــاز داریم. اجازه بدهیم 

مقامات قضائی پرونده را بررسی کنند».

 چالش های بحث برانگیز مجمع 
فدراسیون کوه نوردی

مدیریت تشــکیلاتی ورزش کوه نوردی در ایران از  �
 آغاز تاکنون دســتخوش تغییرات زیادی بوده است. 
مدیریتــی که تحــت عنوان «فدراســیون» از ســال 
۱۳۲۶ شروع شد. نام فدراســیون مسئولیتی را برای 
ایــن مجموعه به  وجود آورد که اجرای آن همیشــه 
منتقدانی داشته  اســت. کوه نوردی پیش از آنکه به 
ورزش عمومی تبدیل شود بخش مهمی از فعالیت 
جنگــی چریک های نظامــی بود و بــه همین دلیل 
اســتادان آن جنگجویانی بودند که تجربه بقا و اداره 
تیــم در هر آب و هوایی با هر شــرایطی را داشــتند. 
خطراتی که حین اجرای ایــن ورزش دارد، می تواند 
منجر به آســیب جدی یا مرگ شود. اینها باعث شده 
که مدیریت آن یا در دســت نظامی ها باشد یا جدیت 
پادگانی وجود داشــته  باشد تا یک برنامه کوه نوردی 
بدون حادثه اجرا شــود. در چنیــن برنامه ای پیروی 
باید بدون چون و چرا و فرمان پذیری مانند یک ســرباز 
باشد. این باعث افتخار بود که سرپرستان برنامه های 
جدی کوه نوردی عناوینی مانند ســرهنگ یا ســرگرد 
پیش از نامشان گفته شود. پرواضح است که «علم» 
حاصل «تجربه» اســت و در دنیای امروز در صورت 
آموختن نیازی به تکرار تجربه های گذشته نیست. با 
ایــن حال ادامه دادن راه مدیریــت پادگانی بر ورزش 
کوه نوردی که متکی بر تجربه است و در آن معمولا 
دست نشــانده های مدیران قبلی به قدرت می رسند 
بایــد جای خود را به تکیه بــر دانش بدهد. مدیریت 
فدراسیونی که اکنون حاکم بر کوه نوردی کشور است 
هشــت سال پیش شــروع به کار کرده و در تاریخ ۲۰ 
آذر به پایان رســیده است. سرپرســت کنونی همان 
رئیس سابق فدراسیون است که مشغول آماده سازی 
مقدمات انتخابات جدید اســت. از آنجا که ترک میز 
ریاست فدراسیون برایشان ساده نیست رئیس کنونی 
با اســتناد بر اصلاحیه ای که تیرماه امسال در وزارت 
ورزش تصویب شــده که بعد از دو دوره چهارساله 
یــک دوره دیگر هــم می توانند کاندیدا شــوند و در 
انتخابات شرکت کنند، در این دوره هم ثبت نام کرده. 
گمــان می رود که این قانون پایدار نباشــد، چراکه در 
سطوح دیگر مدیریت  کشور بنا بر آن است که هشت 
ســال زمانی کافی  اســت که یک مدیر و تیمش هر 
آنچــه را بتوانند به ثمر بنشــانند و در اصلاحیه های 
بعدی به همان دو دوره تغییر پیدا کند. تا اینجای کار 
به ظاهر تخلفی صورت نگرفته ولی اینکه مجمعی 
پیش روست و ریاســت مجمع همان ریاست کنونی 
فدراســیون اســت و خود رئیس بعد از هشت سال 
پرانتقاد کاندیدای دوره ســوم است سؤال هایی را به  
وجود می آورد؛ پنج کمیســیون شامل ۲۰ رأی باید به 

کاندیداهای حاضر در مجمع رأی بدهند:
کمیسیون ورزشکاران-قهرمانان

کمیسیون داوران
کمیسیون مربیان

نمایندگان باشگاه ها
نمایندگان مجامع بین المللی

که انتخاب تمام این ۲۰ رأی دهنده  توســط همان 
رئیس سابق انجام شده که اکنون سرپرست فدراسیون 
و مجمع نیز هست و هم اکنون هم شایعه شده برای 
همراه کردن تک تک این رأی ها مشغول رایزنی مستقیم 
با تک تک اعضای رأی دهنده به اشکال مختلف است. 
آیــا نبایــد وزارت ورزش و جوانــان برای سرپرســتی 
فدراســیون کســی را خــارج از این مجموعــه برای 
سرپرســتی موقت انتخاب کند؟ آیا کســی که رئیس 
حاضر مجمع اســت کاملا بی طرف بر روند انتخابات 
نظارت می کند؟ آیا می شــود این را صادقانه انگاشت 
که یک مدیر بعد از هشت سال راه کامل نشده ای دارد 

که اصرار بر ادامه مدیریت خویش می کند؟

خبر

 حذف وزنه برداری و بوکس 
از المپیک ۲۰۲۸؟

کمیته بین المللی المپیک ســه رشته را از فهرست  �
رشته های ورزشــی تضمین شده برای بازی های المپیک 
۲۰۲۸ لس آنجلــس خــارج کــرد. بــه گزارش ایســنا، 
هیئت اجرائی کمیته بین المللی المپیک در جلســه ای 
که تشــکیل داد ســه رشــته را به فهرســت رشته های 
تضمین شــده در بازی های المپیک ۲۰۲۸ لس آنجلس 
وارد و ســه رشته را از این لیســت خارج کرد. رشته های 
اسکیت بورد، موج ســواری و ورزش های صعودی قرار 
است به برنامه اصلی المپیک ۲۰۲۸ لس آنجلس اضافه 
شــوند اما بوکس، وزنه برداری و پنج گانه مدرن از لیست 
ورزش های تضمین  شده برای بازی ها حذف شده اند. به 
فدراسیون های بین المللی مربوطه تا سال ۲۰۲۳ فرصت 
داده شــده که معیارهای لازم را بــرای تضمین جایگاه 
خــود در این المپیــک فراهم کنند. کمیتــه بین المللی 
المپیک گفت: مسیری برای حضور بوکس، وزنه برداری و 
پنج گانه مدرن وجود خواهد داشت تا بخشی از بازی های 
لس آنجلس باشــند مشــروط بــر اینکــه نگرانی های 
مطرح شــده را برطــرف کننــد. فوتبال جایــگاه خود را 
در این برنامه حفظ کرده اســت امــا کمیته بین المللی 
المپیک (IOC) اعــلام کرد که پیگیر طرح بحث برانگیز 
فیفا بــرای برگزاری جام جهانی مردان در هر دو ســال 
یک بار به  جای چهار سال یک بار است. کمیته برگزاری 
بازی های المپیک لس آنجلس ۲۰۲۸ همچنین می تواند 

ورزش های اضافی را در سال ۲۰۲۳ پیشنهاد دهد.

 سجاد فیروزی: دقیقا یک ماه پیش بود که بازیکنان تیم 
ملــی در اقدامی هماهنگ با انتشــار متنی اعتراضی در 
استوری اینســتاگرام، پرده از اتفاقات عجیب و غریبی که 
حوالی تیم ملی می گذرد، برداشــتند. شــاگردان دراگان 
اســکوچیچ که موفق شده بودند در یک بازی دراماتیک، 
لبنــان را در خانه حریــف با نتیجه ۲ بر یــک از پیش رو 
بردارند، به دو نکته بســیار مهم اشاره کردند؛ اولی اینکه 
تیم ملی به اندازه کافی لباس ندارد و دیگر اینکه با وجود 
سختی هایی که در مسیر انتخابی جام جهانی کشیده اند، 
هنوز پاداشــی را دریافــت نکرده اند. متن اینســتاگرامی 
بازیکنان تیم ملی به قرار زیر بود: «ما بازیکنان تیم ملی با 
همه توان و غیرت ایرانی و با حمایت شــما مردم شریف 
ایران در دور رفت بدون شکســت صدرنشــین شــدیم. 
لازم اســت به اطلاع مردم برســد که تیــم ملی با چه 
مشکلات عجیبی روبه رو اســت که به هیچ وجه در شأن 
نام کشورمان نیست. در تدارکات و پشتیبانی، در حد یک 
تیم باشــگاهی هم حمایت نمی شــویم. یک سال است 
لباس های کهنه را می پوشیم و هر بار پس از شست وشو 
دوباره باید بپوشــیم. در همین ســفر لبنان با مشــکلات 
زیادی از جمله زمین تمرین مواجه شــدیم، اما برخورد 
مناســبی از طرف مسئولان فدراســیون صورت نگرفت. 

بازیکنان تیم ملی برخلاف وعده ها و با گذشــت چندین 
ماه، هنوز پاداش های خود را دریافت نکرده اند. از صعود 
در بحرین به بعد، دیگر خبری از مســئولان ورزش کشور 
نبوده. پیروزی های ما برایشان عادی شده و به جای اینکه 
بیشتر حمایت کنند، به  طور کلی فراموشمان کرده اند. این 
وضعیت اصلا مناسب تیمی نیست که در صدر رنکینگ 

آسیاست و مهیای حضور در جام جهانی می شود».
توجــه بیش از اندازه به بخــش اول این اعتراض ها، 
موضوع اصلی را تحــت تأثیر قرار داد؛ در واقع بازیکنان 
تیم ملی با اشاره به وضعیت پیراهن ها، در پی این بودند 
که عدم واریزی پاداش ها را گوشــزد کنند و از این طریق 
هم که شــده فدراســیون و وزارت ورزش را تحت فشار 
قرار دهند تا هر طور شــده بخشی از پاداش پیروزی های 
متوالی تیم ملی در مرحله انتخابی جام جهانی پرداخت 
شود. اگرچه به اندازه کافی در آن برهه درباره پیراهن های 
تیم ملی صحبت شــد ولی قرار بر آن شد که برای بازی 
بعدی ایران برابر سوریه، وزیر ورزش راهی محل اردوی 
تیم ملی شود و با خودش بخشی از پاداش ها را ببرد تا در 
اختیار بازیکنان تیم ملی قرار دهد. این سفر اما ظاهرا به 
بهانه حضور وزیر ورزش در جلسه ای مهم، ملغی شد تا 

بحث پاداش بازیکنان تیم ملی مسکوت بماند.

پاداش ها چقدر است؟
نکتــه ای که این روزها اشــاره به آن الزامی اســت، 
وضعیت پیراهن تیم ملی ایران است. فدراسیون فوتبال 
با برند آل اشــپرت قرارداد داشت که از سوی این کمپانی 
خبر رســید آنها قــرارداد را به  صورت یک طرفه فســخ 
کــرده و بعد با توجــه به گفته های مســئول خاورمیانه 
این برند، مشخص شــد که همچنان لباس ها به  صورت 
رایگان در اختیار فدراســیون فوتبال قرار گرفته اســت. 
بااین حال جدیدترین اتفاقی که در این مسیر رخ داده این 
اســت که فدراسیون فوتبال در نظر دارد در روزهای آتی 
فراخوانی برای تهیه پیراهن تیــم ملی دهد تا برندهای 
ایرانی و خارجی، پیشنهادهایشــان برای تأمین پوشــاک 
تیم ملی ایــران را ارائه دهند. بااین حال شــاید این خبر 
چندان خوشحال کننده ای برای بازیکنان تیم ملی نباشد، 
چون آنها انتظار داشتند به وضعیت پاداش ها، آن هم با 
توجه به نتایجی که گرفته اند، زودتر رسیدگی شود. طبق 
اخباری که در اختیار «شــرق» قرار گرفتــه، رقم پاداش 
بازیکنان تیم ملی انباشــته شــده و اصلا هم رقم کمی 
نیســت. اگرچه عنوان شــده که پاداش ها برای هر برد و 
مســاوی به  صورت دلاری پرداخت می شــود ولی بدون 
واردشــدن به جزئیات رقم هر برد و مســاوی باید به این 

مورد اشاره کرد که مجموع ریالی پاداش هایی که باید به 
بازیکنان تیم ملی تعلق بگیرد، با احتساب دو بازی آینده 
تیم ملی به رقم قابل توجه ۲۵ میلیارد تومان می رســد! 
این میزان از پاداش در شرایطی باید به بازیکنان تیم ملی 
پرداخت شــود که این روزها فدراسیون پول چندانی در 
حسابش ندارد و اگر دولت یا وزارت ورزش در این زمینه 
کمــک مهمی انجــام ندهند، این مورد بالاتر از مســئله 

پیراهن تبدیل به چالشی جدی خواهد شد.
آیا فدراسیون پولی دارد؟

افراد نزدیک به فدراســیون فوتبال شهادت می دهند 
کــه این نهــاد این روزها به شــدت درگیر مســائل مالی 
اســت، به طوری که ظاهــرا اگر روابط شــخصی رئیس 
فدراســیون فوتبال نبود، مشــکلات دوچندانی تابه حال 
بروز کــرده بودنــد. عمده ترین اتفاقی که در این مســیر 
رخ داده، دریافــت کمک از محمدباقــر نوبخت، رئیس 
ســازمان برنامه و بودجه دولت حسن روحانی است. آن 
زمان که نوبخت همچنان مســئولیت داشت، گفته شد 
کمکی ۴۲ میلیارد تومانی در مسیر انتخابی جام جهانی 
به فدراسیون فوتبال شــده ولی حالا مشخص شده این 
رقم بیش از ادعای اولیه اســت و چیــزی بین ۶۰ تا ۷۰ 
میلیارد تومان به فدراســیون پرداخت شــده است؛ اما 
مشــکل اینجاســت که بخش زیادی از این پول علاوه بر 
صرف شــدن در هزینه های جاری برای تیم ملی، صرف 
پرداخت بدهی ها شــده اســت! نکته عجیبی که در بین 
بدهی های فدراســیون فوتبال دیده می شــود، پرداخت 
ماهانه رقمی به عنوان مالیات قرارداد کارلوس کی روش 
است. این مربی با وجود آنکه سه سالی می شود از ایران 
رفته و دو بار هم تیم عوض کرده، ولی هنوز فدراســیون 
فوتبال به  صورت ماهانه بخشی از مالیاتش را می پردازد. 
البته عمده مشکل فدراسیون فوتبال در این مسیر، همان 
مشکل همیشگی قربانی سیاست شدن است. فدراسیون 
فوتبــال ایران پول هایی را تحت عنوان پاداش در AFC و 
فیفا دارد ولی به بهانه تحریم، این دو نهاد از پرداخت این 
پاداش ها طفره می روند. از سوی دیگر دولت هم کمک 
چندانی به فدراسیون فوتبال نمی کند و دردسرهای مالی 
فدراســیون فوتبال روزبه روز بیشتر می شــود. مسئولان 
فدراســیون فوتبال ایران اعتقاد دارند همتایان شــان در 
منطقه ســالانه بودجه ای نزدیک به ۳۰۰ میلیون یورو از 
دولت ها دریافت می کنند، در شــرایطی که با احتســاب 
پولی که نوبخت به فدراســیون فوتبال ایــران داده، این 
کمک در ایران قریب به دو میلیون یورو می شود. این رقم 
هم می توانست کمک خوبی باشد به شرط آنکه پول های 
فوتبال ایران بلوکه نبود و فدراسیون فوتبال ایران بدهی 
زیادی نداشت. حال با مرور همین اتفاقات اندک، می شود 
به بحران پیش رو تحت عنوان پاداش بازیکنان تیم ملی 
دقیق تر نگاه کرد و مشخصا از این گفت که این فدراسیون 
فقط برای پاداش بازیکنان رقمی قریب به ۸۵۰ هزار دلار 

بودجه می خواهد.

 جنجال پاداش ۲۵ میلیاردتومانی

 والیبال مردان ایــران در حالی امســال را با بحران 
نتایج ضعیف لیگ ملت های ۲۰۲۱ و بازی های المپیک 
توکیو پشــت ســر گذاشــته که حالا باید برای ســالی 
ســخت تر آماده شود. سالی که با لیگ ملت های ۲۰۲۲ 
شروع می شود و اوجش هم مسابقات قهرمانی جهان 
در روسیه و بازی های آســیایی ۲۰۲۲ هانگژو است. دو 
رویداد مهمی که با یکدیگر تداخل زمانی دارند و همین 
مســئله باعث شــده تا از الان نگرانی های زیادی بابت 
خروجی آنها به وجود آید. تقویم فشــرده رقابت ها به 
گونه ای اســت که روز پایانی مسابقات قهرمانی جهان 
(بیستم شــهریور)، درســت با آغاز رقابت های والیبال 
بازی های آســیایی هم زمان شــده اســت! حالا در این 
شــرایط بحث ســر این اســت که کادر فنی تیم ملی و 
مسئولان فدراسیون والیبال چه تمهیداتی برای حضور 
پرقدرت در این آوردگاه های حســاس دارند. اصلی ترین 
دغدغه بر سر بازی های آســیایی است. پرواضح است 
که نتیجه گرفتــن در این بازی ها برای ورزش کشــور از 
اهمیت بالایی برخوردار اســت. چراکه هر چهار ســال 
یک بار برگزار می شــود و مهم ترین میدان ورزشی قاره 
به حساب می آید. از این رو کشورهای شرکت کننده برای 
تصاحب جایگاهی قابل اعتنا، تمام تلاششان را می کنند 

که بهترین نمایش را داشته باشند.
با درنظرگرفتن این اصــل تیم ملی والیبال ایران نیز 
که در دو دوره گذشته بازی های آسیایی (۲۰۱۴ اینچئون 
و ۲۰۱۸ جاکارتا) صاحب مدال طلا شــده، در این دوره 
نیز به عنوان مدافع قهرمانی به دنبال رفتن روی سکوی 
نخست است. از طرفی حضور در رقابت های قهرمانی 
جهــان که بعــد از بازی های المپیک، بالاترین ســطح 
مسابقات را در رشته های مختلف دارد، برای ایران مهم 
است. به هر حال والیبال ایران جزء تیم های برتر دنیا به 
شمار می رود و رقبای جهانی اش هم انتظار نمایشی در 
همین سطح را از آن دارند. حالا با توجه به این موضوع 
کارشناسان والیبال بر این باورند که کادر فنی باید دو تیم 
ملی را با معیارهای مشــخص تشکیل بدهد تا والیبال 
ایران بتواند در هر دو رقابت با شایســتگی تمام حضور 
داشته باشــد. راه دیگر هم این است که همچون ادوار 
گذشــته، کادر فنی با یک تیم در هر دو مســابقه حاضر 
شــود که آن موقع شاید با این تقویم فشرده و خستگی 
مفرط بازیکنان کاروان ورزش ایــران به نتیجه دلخواه 
نرســد! با این حــال آن طور کــه از صحبت های بهروز 
عطایی، سرمربی تیم ملی و محمدرضا داورزنی، رئیس 
فدراسیون والیبال برداشت می شود آنها تصمیمی برای 
تشــکیل دو تیم ملی ندارنــد. او می گوید: «رقابت های 
قهرمانی جهان ۱۹ شــهریور تمام می شود، در حالی که 
بازی های آسیایی همان روز شروع می شود. پیش از این 
در یکی از دوره های بازی های آســیایی تیم هایی که در 

رقابت هــای جهانی بودند، در مرحلــه اول رقابت های 
والیبال بازی های آسیایی شرکت نکردند. اگر این اتفاق 
رخ دهد، مشــکلی برای حضور تیم ملی در دو رویداد 

نیست اما حالا هنوز هیچ چیز مشخص نیست».
این در حالی اســت که رئیس فدراسیون والیبال نیز 
هیچ دغدغه ای بابــت این تداخل نــدارد. او می گوید: 
«ما برای بازی های آســیایی تیمی را اعزام می کنیم که 
روی ســکوی قهرمانی برود. ما در بازی های آسیایی به 
قهرمانی فکر می کنیم و در قهرمانی جهان هم دفاع از 

اعتبار والیبال ایران مهم است».
ورزش ایران در حالی در آســتانه بازی های آسیایی 
۲۰۲۲ است و رسیدن به جایگاه پنجمی را نشانه گرفته 
که با معضل تداخل زمانی مســابقات جهانی در سایر 
رشــته ها هم مواجه است. مشــابه این اتفاق درمورد 

کشتی هم به وجود آمده است.
رقابت هــای کشــتی قهرمانــی جهــان از ۱۹ تا ۲۷ 
شهریور سال آینده به میزبانی بلگراد پایتخت صربستان 
برگزار می شــود و آزاد و فرنگــی کاران ایران به مصاف 
رقبای خود خواهند رفت. بر اســاس برنامه اعلام شده، 
رقابت های کشــتی آزاد و فرنگی بازی های آسیایی تنها 
سه روز پس از پایان رقابت های قهرمانی جهان و از ۳۰ 

شهریور تا ۲ مهر در چین برگزار خواهد شد.
با این شــرایط، فدراسیون کشتی چاره ای جز تشکیل 
دو تیــم ملی در هــر دو رشــته آزاد و فرنگی نخواهد 
داشــت، چراکه عملا امــکان اینکه تیم هــای ملی به 
محض پایان رقابت های قهرمانی جهان عازم بازی های 
آســیایی شوند، وجود ندارد. اهمیت هر دو رویداد برای 
ورزش ایــران، کار تیم هــای ملی کشــتی آزاد و فرنگی 
ایران را برای حضور قدرتمنــد در رقابت های قهرمانی 
جهان و بازی های آســیایی سخت می کند و لازم است 
کادر فنی تیم هــای ملی از هم اینــک برنامه ریزی های 
لازم برای ســاماندهی دو تیم ملی برای حضور در این 
دو رویــداد را انجام دهند. کشــتی به عنوان ورزش اول 
کشور همیشه بیشــترین مدال های طلا را در بازی های 
آســیایی صید کرده اســت. در طرف دیگــر حضور در 
مسابقات قهرمانی جهان این رشته هم به اندازه حضور 
در بازی های المپیــک برای مردم ایران که تعلق خاطر 

خاصی به این ورزشی ملی دارند، پراهمیت است.
تیم های ملی کشتی آزاد و فرنگی ایران در شرایطی 
امسال به مسابقات قهرمانی جهان ۲۰۲۱ نروژ رفتند که 
به یکی از تاریخی ترین نتایج حضور خود در این آوردگاه 
دست پیدا کردند. فرنگی کاران چهار مدال طلا و دو برنز 
گرفتند و آزادکاران هم ســه مدال طلا، ســه نقره و یک 
برنــز از آن خود کردند. علیرضا دبیر رئیس فدراســیون 
کشتی وعده داده که این نتایج را در رقابت های جهانی 

سال بعد تکرار خواهند کرد.

 سال پرتلاطم والیبال و کشتى
در آستانه بازى هاى آسیایى
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